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مدیر مجموعه تئاترشهر:
هیچتعهدیازبیننمیرود

مدیر مجموعه تئاترشهر با ارائه توضیحاتی درباره 
واکسیناسیون گروه های جوان تئاتری تاکید کرد 
که هیچیک از تعهدات این مجموعه درباره اجرای 
نمایش ها از بین نخواهد رفت. ابراهیم گله دارزاده که 
پیش از این بابت تاخیر در واکسیناسیون گروه های 
جوان تئاتری ابراز نگرانی کرده بود، گفت: ما برای 
انجام این کار نامه نگاری کرده ایم که البته این 
پیگیری از طریق مرکز هنرهای نمایشی و معاونت 
هنری انجام شده است و در این نامه نگاری ها توضیح 
داده ایم که بسیاری از گروه های جوان تئاتر که در 
حال اجرا یا تمرین آثار نمایشی هستند، هنوز از 
نظر سنی، شرایط واکسن زدن را ندارند  و این در 
حالی است که رعایت پروتکل های بهداشتی برای 
آثار نمایشی و سینمایی امکان پذیر نیست. او ادامه 
داد: رعایت پروتکل های بهداشتی برای تماشاگران 
سینما و تئاتر امکان پذیر است چرا که آنان می توانند 
اصل فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از ماسک را 
رعایت کنند ولی گروه هایی که مشغول تولید یا 
اجرای اثری سینمایی یا نمایشی هستند، چنین 
امکانی ندارند. گله دارزاده با اشاره به جوان بودن 
بسیاری از گروه های نمایشی که این روزها مشغول 
فعالیت هستند، یادآوری کرد: اغلب این بچه ها هنوز 
رزومه مورد نیاز برای عضویت در صندوق اعتباری 
هنر را ندارند که بتوانند از طریق عضویت در صندوق 
از یکسری امتیازات مانند واکسیناسیون بهره مند 
شوند و طبیعتا در رده بندی سنی وزارت بهداشت 
هم مدت زمانی تا نوبت واکسن آنان باقی مانده 
بنابراین امیدواریم توضیحات و دلایل ما دوستان را 
مجاب کند که واکسیناسیون آنان را در اولویت قرار 
دهند که شخصا به این نامه نگاری ها خوش بینم و 
تصور می کنم این موضوع به سرعت به جریان بیفتد. 
مدیر مجموعه تئاتر شهر در ادامه با تاکید بر اینکه 
تمام تعهدات اجرایی مجموعه تئاتر شهر به وقت 
خود باقی است، به گروه های نمایشی اطمینان 
داد نوبت اجرای هیچکدام از گروه هایی که مشغول 
اجرا یا در نوبت تمرین بوده اند و کارشان به دلیل 
تعطیلات کرونایی متوقف شده است، از بین نخواهد 
رفت و تمام تعهدات با وجود تغییرات احتمالی، به 
قوت خود باقی خواهند ماند. گله دارزاده توضیح 
داد: برنامه تئاترشهر تابع شرایطی است که کرونا 
به ما تحمیل کرده اما آنچه مسلم است این است 
که تمام گروه هایی که در حال اجرا یا تمرین بودند، 
اولویت قطعی ما برای برنامه های آینده تئاترشهر 
خواهند بود مگر اینکه گروهی، خودش از اجرای 
نمایش منصرف شود ولی در هر حال همه این 
اجراها با تاخیر و در زمان دیگری انجام خواهند 
شد و گروه های نمایشی از این جهت نگرانی نداشته 
باشند. او اضافه کرد: البته از آنجا که هنوز تعهدات 
قبلی به وقت خود باقی است، طبیعی است فعلا 
نمی توانیم برای نیمه دوم امسال تقاضای جدیدی 
بپذیریم و تعهد تازه ای ایجاد کنیم. گله دارزاده 
در پایان درباره آماده سازی برنامه های مجازی در 
مجموعه تئاترشهر گفت: مشغول تدارک یکسری 
برنامه برای فضای مجازی و آنلاین هستیم ولی 
اعلام آنها منوط به مشخص شدن جزئیاتی است که 

به زودی به نتیجه خواهد رسید.

خبــر 
اکران»دشتخاموش«

درسینماها
فیلم سینمایی »دشت خاموش« به کارگردانی 
به منــاسبت روزملــی سینما  بهرامی  احمد 
در سینماهای ایران روی پرده می رود. »دشت 
خاموش« به نویسندگی و کارگردانی احمد بهرامی و 
تهیه کنندگی سعید بشیری که برنده جایزه افق های 
جشنواره ونیز شده بود، از دوشنبه 22 شهریور در 
سینماهای »هنروتجربه« در سراسر کشور اکران 
می شود. در آستانه اکران عمومی از پوستر این 
فیلم با طراحی احسان برآبادی نیز رونمایی شده 
است. »دشت خاموش« فیلمی است که به شرایط 
دشوار کاری و روابط پیچیده انسانی در یک محیط 
کارگری می پردازد. این فیلم که پخش بین المللی 
آن توسط شرکت »پرشیافیلم« با مدیریت علی 
قاسمی انجام می شود، تاکنون موفق به دریافت 
تندیس شیر بهترین فیلم بخش افق ها از فستیوال 
ونیز سال 2۰2۰، تندیس بهترین فیلم از فستیوال 
هنگ کنگ سال 2۰2۱، تندیس بهترین بازیگر 
مرد برای علی باقری از فستیوال هنگ کنگ سال 
2۰2۱، بهترین تدوین برای سارا یاوری از انجمن 
بین المللی منتقدان و روزنامه نگاران سراسر جهان 
سال 2۰2۱، نشان فیپرشی از فدراسیون بین المللی 
منتقدان فیلم سال 2۰2۰، تندیس بنیاد فای 
)اعتماد ملی ایتالیا( سال 2۰2۱ و جایزه بهترین 
فیلم از فستیوال سابورسیو کرواسی سال 2۰2۱ 
شده است. علی باقری، فرخ نعمتی، مهدیه نساج، 
تورج الوند، مجید فرهنگ، ناصر علاقه مندان، 
راضیه ایرانی، نرگس امینی، محسن یگانه، مهتاب 
خوش منش، شقایق آقازاده، اهورا بهرامی، پارسا و 
ارشا سبحانی، برسام بهرامی، مینا سرقره در این 
فیلم بازی کرده اند. فهرست عوامل فیلم سینمایی 
»دشت خاموش« عبارت است از: مدیر فیلمبرداری: 
مسعود امینی تیرانی، مشاور کارگردان: ناهید 
عزیزی صدیق، تدوین: سارا یاوری، طراح صحنه و 
لباس: جاوید جاویدنیا، مدیرصحنه: سپیده بلون و 
بهادر زندی، طراحی و ترکیب صدا: حسن مهدوی، 
مدیر صدابرداری: وحید رضویان، طراح گریم: نوید 
میرالی، فیلمبردار: حسن لشکری، مدیر برنامه ریزی: 
پویان درزی، دستیار کارگردان: مسعود قدسی، 
آهنگساز: فواد قهرمانی، مدیرتولید: فربد صوفی، 
منشی صحنه: مهران رضائی، تصحیح رنگ: سامان 
مجدوفائی، جلوه های ویژه بصری: علی ابراهیمی، 
مجریان طرح: محمود بهرامی، علیرضا میرزایی، 
جانشین تهیه  کننده: هادی معصومی، مدیران 
تدارکات: مجید بختیاریان، هادی جهانبخش، طراح 
پوستر: احسان برآبادی، عکاس و تصویربردار پشت 
صحنه: پرسا بشیری، مشاور رسانه ای: نغمه دانش 

آشتیانی با همراهی فروغ گشتیل.

به مناسبت روز ملی سینما و در ادامه سلسله 
نشست های تاریخ شفـــاهی »موزه  سینما« 
با »تورج منصوری« از پیشکسـوتان عرصه 
فیلمبرداری سینما گفت وگویی تفصیلی داشته 
است. تورج منصوری با بیان اینکه اقوامش 
خراسانی هستند، گفت: در تهران به دنیا آمدم 
و بزرگ شدم. پسر خاله ام از مشهد به تهران 
برای تحصیل آمده بود. او در خانه اش عکاسی و 
در آنجا عکس ظاهر می کرد و من هم در همان 
کودکی علاقه مند شده بودم تا ببینم او در آن 
تاریک خانه چه کاری انجام می دهد و این کاغذ 
سفیدی که زیر نور قرمز تاریک خانه کم کم 
تبدیل به عکس می شد جادویی بود که من را 
ربود. وی با بیان اینکه اولین کار حرفه ای خود 
را در سینمای ایران به عنوان دستیار کارگردان 
انجام داده است، افزود: در اولین کار سینمایی ام 
دستیار زنده یاد یدا... صمدی برای فیلم »مردی 
که زیاد می دانست« بودم. من با فرامرز معطر 
فیلمساز قدیمی سینمای ایران هیچ وقت کار 
مستقل نداشتم و همیشه دستیار او بودم. یک 
پسر جوان، عاشق این کار بودم که عکاسی 
می کردم و اشتیاق زیادی داشتم تا کارهایی 
که او انجام می داد را یاد بگیرم و هیچوقت 
به عنوان دستیار از او طلب دستمزد نکردم و 
او هم با من طوری برخورد می کرد که شاگرد 
او هستم. خیلی دوران طولانی نبود اما دینی 
که به او دارم تا پایان عمر همراه من است. 
منصوری عنوان کرد: یادم می آید وقتی قرار بود 
با دوربین دیجیتال کار کنم خیلی با آن آشنایی 
نداشتم زیرا تازه به ایران آمده بود. به دانشجوی 
خودم تورج اصلانی مراجعه کردم و از او کار با 
دوربین دیجیتال را آموختم. جالب است که یک 
روزی من به او آموزش دادم و یک روز از او چیز 
بهتری را یاد گرفتم. این اتفاق خیلی قشنگ و 
فرآیند شیرینی است که یک روز به دانشجویی 
فیلمسازی را آموختم و یک روزی فیلمبردار 
فیلمش شدم و با افتخار هم کار کردم. وی 
با بیان اینکه اولین فیلمی که به عنوان مدیر 
فیلمبرداری کار کرده »جاده های سرد« بوده 
است، اظهارکرد: در آن فیلم محمود کلاری 
هم حضور داشت و شیرین ترین دوران  کاری 

من 2 فیلمی است که با محمود کلاری کار 
کردم؛ فیلم های »آن سوی مه« و »جاده های 
سرد«. همچنین همراه با علی نصیریان که 
به عنوان استاد و برادر بزرگ تر می شناسمش 
و عزت ا... انتظامی که بسیار دوستان خوب و 
آدم های فوق العاده حرفه ای بودند. منصوری 
درباره همکاری خود با مسعود جعفری جوزانی 
نیز توضیح داد: جوزانی از من خواست فیلم »با 
من حرف بزن« را با او کار کنم. آقای آقاجانیان 
صدابردار را از تلویزیون آوردیم، ایرج شهزادی 
که آن زمان با من کار می کرد به عنوان دستیار 
بود من مدیر فیلمبرداری، محمد آلادپوش 
به عنوان فیلمبردار و محمود کلاری عکاس 
فیلم و علیرضا رئیسیان دستیار بود. فیلم »با 
من حرف بزن« به عنوان دومین فیلم کوتاه 
جشنواره فجر شناخته شد که فیلم فوق العاده 
موثری بود و بسیار در بین مخاطبان درخشید.

 کاویانی بازیگر درخشانی است
منصوری با اشاره به بازی های درخشان 
فردوس کاویــانی نیز گفت: فردوس کاویانی از 
بازیگرانی بود که در چند کار درخشان از جمله 
»بانو« و »در مسیر تندباد« و »یادودیدار« با 
او کار کردم. یکی از بازی های خوبی که از او 
در ذهن من مانده است »اجاره نشین ها« بود. 
وقتی فیلم »اجاره نشین ها« را دیدم هنوز با 
او کار نکرده بود و دائم در ذهنم این بود که 
داریوش مهرجویی از این نقش عمله در فیلم 
چه بازی خوبی گرفته است. فردوس کاویانی 
را نمی شناختم و نمی توانستم باور کنم که او 
فردوس کاویانی بازیگر است و عمله نیست. 
بسیار خوب بازی کرده بود و در باورم نبود که 
یک بازیگر می تواند تا این اندازه خوب بازی 

کند.
 آشنایی با مهرجویی و شکیبایی

وی درباره آشنایی خود با داریوش مهرجویی 
ادامه داد: داریوش مهرجویی را خیلی تحسین 
کردم که برای فیلمبرداری که به نسبت او نام 
و نشانی ندارد و جوان است و تا به حال با او کار 
نکرده است فیلمنامه می فرستد. از فیلمنامه 
»هامون« بسیارخوشم آمده بود. باهم برای 
این فیلم صحبت نسبتا طولانی داشتیم و در 

همان جا زنده یاد خسرو شکیبایی را دیدم که 
پیش داریوش مهرجویی آمد. منصوری یادآور 
شد: یادم می آید آخرین پلان فیلم »هامون« 
را که می گرفتم سوار ماشین مهرجویی بودیم 
و هامون پشت ماشین نشسته بود و صحنه 
معروفی که می گوید »یک کم به راست یک 
کم به چپ خدایا یک معجره نشان بده« را 
می گرفتیم. در آن صحنه یک اتوبوس از کنار او 
رد می شود و می خواهد به دره برود و پاهایش 
می لرزد. کلوزآپی که از او گرفته می شود دوربین 
روی شانه من است و من جای پای شاگرد در 
پیکان نشسته بودم و پلان و برداشت آخر از فیلم 
»هامون« را با حضور خسرو شکیبایی گرفتم. 
مهرجویی گفت بس )هیچوقت نمی گفت کات( 
و من کات کردم. از من پرسید چطور بود و من 
گفتم خوب بود و او در پاسخ گفت برای ما هم 
خیلی خوب بود. یادشان نبود که پلان آخر 
فیلم است. اصغر شاهوردی هم پشت سر هامون 
نشسته بود. وی درباره همکاری خود با مسعود 
کیمیایی افزود: وقتی با مسعود کیمیایی کار 
می کنیم کارکردن با آدم های دیگر سخت است 
زیرا می داند چه می خواهد و به هیچ وجه گروه 

را اذیت نمی کند.
 جلوی دوربین بازیگر محدود نمی شود

منصوری در ادامه بیان کرد: من یک ویژگی 
دارم که فکر می کنم اگر فیلمبردار ماندگاری 
شدم علتش همین یک ویژگی است. من تنها 
آدمی هستم که دوربینم به صحنه محرم است 
یعنی به هیچ وجه دوربین من نفر اول جلوی 
دوربین را اذیت نمی کند و بازیگر را محدود 
نمی کند. وی در پایان صحبت هایش متذکر 
شد: من معتقدم سینما یک شغل نیست، بلکه 
یکجور زندگی است. کسانی که می خواهند 
وارد آن شوند باید متوجه باشند وارد عرصه ای 
می شوند که شکل زندگی بیرون نیست، یکجور 
دیگری است. وقتی پشت دوربین هستیم و 
کلید را که می زنیم دیگر فرزند پدرمان نیستیم، 
دوستی نداریم، آن لحظه تمرکز یکپارچه فقط 
روی موضوعی داریم که دارد خلق می شود و 
این یعنی یک نوع اعتیاد که هیچ لذتی بیشتر 

از آن نیست.

تهیه کننده فیلم سینمــایی »مست 
عشق« به کارگردانی حسن فتحی با اعلام 
این که اختلاف نظر میان تهیه کنندگان 
ایرانی و ترک درباره میزان سهم مالکیت 
این فیلم برطرف شده است، گفت: به زودی 
فیلمبرداری بخش های باقی مانده آغاز و 
»مست عشق« تا پایان سال آماده نمایش 
خواهد شد. در ماه های گذشته مشکلاتی 
حقوقی برای فیلـــم »مست عشق« به 
کارگردانی حسن فتحی به وجود آمده بود و 
با توجه به این که راش های فیلم در اختیار  
تهیه کننده ترک بود، اعلام شده بود قرار 
است این فیلم سینمایی در قالب سریال 
تدوین شود و به نمایش درآید تا جایی که 
تیزری هم بر همین مبنا برای پخش از یکی 
از شبکه های ترکیه منتشر شد. این اتفاق با 
واکنش تند سازندگان فیلم »مست عشق« 
به ویژه حسن فتحی روبه رو شد و حالا 
خبر می رسد در نهایت با پیگیری های 
حقوقی انجام شده از طرف ایران این 
مشکل برطرف شده است. مهران برومند،  
تهیه کننده ایرانی این فیلم  در این باره خبر 
داد: اختلاف نظری که درباره میزان سهم 
مالکیت فیلم سینمایی »مست عشق« میان 
تهیه کنندگان ایرانی و ترک بروز کرده و 
موجب توقف ادامه  تولید و آماده سازی و 
اکران فیلم شده بود با کمک های ارزشمند 
وزارت امورخارجه جمهوری اسلامی 
ایران و سرکنسولگری ایران در استانبول 

حل وفصل شد.

 فتحی »مست عشق« 
را آماده می کند

گلاره عباسی از انتشار اولین کتاب 
خود  خبر داد. این بازیگر سینما و تلویزیون  
اولین کتاب خود را با نام »مریلین مونرو 
سر جردن« منتشر کرد. این بازیگر 
درباره کتاب خود نوشت: »رفقای خوب. 
همراهان نازنین. سال هاست منتظر این 
لحظه هستم که با قصه ام مهمان شما 
شوم. چه خوب که می توانید کتابم را از 
کتابفروشی های معتبر بخرید و باهم درباره  
مریلین مونروی قصه و نیلوفر و آذر گپ 
بزنیم. سال هاست کاراکتر های قصه  من 
منتظر این لحظه هستند تا از شما بشنوند 

و به جهان شما نزدیک شوند.«

سپند امیــرسلیمانی گفت: حتی 
ثانیه ای که به کرونا مبتلا شدم را 
به خاطر دارم. وی توضیح داد: بسیاری 
شاید ندانند کجا به کرونا مبتلا شده اند 
ضبط  هنگام  به  می دانم؛  من  اما 
»کلبه عموپورنگ«، بازیگر نقش مقابلم 
)امیر سهیلی( کرونا داشت و خودش 
نمی دانست. ما روبه روی هم ایستاده 
بودیم و او فردای آن روز افتاد و من 3 روز 
بعد؛ همه می دانستند که من چگونه به 
کرونا مبتلا شدم. این بازیگر که مدتی 
قبل به دلیل عوارض ناشی از  کرونا در 
بیمارستان بستری شده بود و روزهای 
دشواری را گذراند، یادآورشد: چند روز 
بعداز ابتلا به کرونا، یک شب معده ام 
درد شدید گرفت و با شلوار ورزشی و 
دمپایی رفتم دکتر که ببینم چه اتفاقی 
افتاده است. 2۸ روز بعد ۱2 کیلو لاغرتر 
برگشتم به خانه. حتی یکجاهایی، 
دکترها به کمند )خواهرم( گفته بودند 
که امیدی نیست و این نمی ماند. چون 
معده من سوراخ شده بود و جراحی 
کردم، عفونت کرد. دوباره جراحی کردم 
دوباره عفونت کرد. سپند امیرسلیمانی 
که در برنامه »سریالیست« حاضر شده 
بود، آخرین وضعیت جسمی اش را 
چنین تشریح کرد، »الان هم معده ام 
نیاز به جراحی دارد؛ چراکه کولستومی 
کرده ام و دو ـ سه هفته دیگر هم یک 
حراجی دارم که معده ام را به حالت قبل 
برگردانند. بعداز عمل دوره نقاهت را 
می گذرانم و برای یک هفته تا ۱۰ روز 

باید بیمارستان بخوابم.«

 اولین رمان  
»گلاره عباسی« 

ثانیه ای که کرونا گرفتم، 
به یاد دارم

سینمـــا

جوایز فیلم آسیایی نامزدهای 2۰2۱ خود را اعلام کرد و در 
۴ شاخه از نامزدی سینمای ایران یاد کرد. پانزدهمین دوره 
جوایز فیلم آسیایی اسامی نامزدهای جوایز 2۰2۱ خود را اعلام 
کرد و در کنار نامزدهایی از کشورهای چین، ژاپن و کره، در 
۴ بخش ایران را نامزد دریافت جایزه خواند. سینمای ایران در 
چهار رشته نامزد دریافت جایزه سینمای آسیا شده است که 
دربرگیرنده نامزد بهترین کارگردان جدید برای احمد بهرامی 
برای ساخت فیلم »دشت خاموش«، نامزدی بهترین بازیگر جدید 
برای روح ا... زمانی برای بازی در فیلم »خورشید«، نامزدی حسن 
حسندوست در بخش بهترین تدوینگر برای فیلم »خورشید« 
و نامزدی مسعود امینی تیرانی برای بهترین فیلمبرداری برای 
فیلم »دشت خاموش« است. امسال چین با فیلم »یک ثانیه« 
ساخته جدید ژانگ ییمو، کره جنوبی با فیلم »کتاب ماهی« ساخته 
لی جون-ایک، »مرید« ساخته چایتانیا تامهانه از هند، »چرخ بخت 
و خیال« هاماگوچی ریوسوکه و »همسر جاسوس« ساخته کیوشی 
کوروساوا از ژاپن نامزدهای کسب جایزه بهترین فیلم شده اند. در 
بخش بهترین کارگردانی ژانگ ییمو برای »یک ثانیه«، لی جون-

ایک برای »کتاب ماهی«، هاماگوچی ریوسوکه برای »چرخ بخت 
و خیال«، کیوشی کوروساوا برای »همسر جاسوس« و عادلخان 
یرژانوف از قزاقستان برای »گربه زرد« نامزدها دریافت جایزه 
شده اند. این جوایز امسال دوباره هم زمان با جشنواره بین المللی 
فیلم بوسان برندگان خود را معرفی می کند. مراسم اهدای جوایز 
۸ اکتبر 2۰2۱ )۱۶ مهر( به صورت ترکیبی فیزیکی و آنلاین 
برگزار می شود. سال 2۰2۰ برای نخستین بار چهاردهمین جوایز 
فیلم آسیایی به بوسان منتقل و به دلیل محدودیت های ناشی از 
کرونا، به صورت آنلاین برگزار شد. در سال های پیش هنگ کنگ و 
ماکائو میزبان برگزاری این مراسم بوده اند. از شگفتی های انتخاب 
نامزدهای این بود که فیلم »کلیف واکرز« ساخته جدیدتر ژانگ 
ییمو نامزدی در بخش بهترین فیلم یا بهترین کارگردانی را کسب 
نکرد. با این حال این فیلم ۶ نامزدی از جمله در بخش بازیگر زن و 
مرد نقش مکمل به دست آورد. در مجموع 2 فیلم بیشترین نامزدی 
را کسب کردند که شامل »یک ثانیه« و »همسر جاسوس« می شود. 
»کتاب ماهی« و یک فیلم کره ای دیگر به نام »ما را از شر شیطان 
نجات دهید« و فیلم »لیمبو« از هنگ کنگ نیز هر یک ۴ نامزدی 
کسب کردند. پرفروش ترین فیلم سال 2۰2۰ یعنی »هشتصد« 
تنها در دو بخش تکنیکی 2 نامزدی کسب کرد. ریاست هیات 

داوران امسال بر عهده لی چانگ دونگ از کره جنوبی است.

معرفی نامزدهای جایزه فیلم آسیایی

ایراننامزد۴جایزهشد

کوتـــاه
هنرمندقدیمیسینمابهخاکسپردهشد

پیکر مرحوم علیرضـــا فتحی،  طــراح بدلکاری  به آرمگاه ابدی 
بدرقه شد. علیرضا فتحی براثر ابتلا به کرونا از دنیا رفت و مراسم 
تشییع و تدفین این هنرمند قدیمی صبح جمعه ۱9 شهریور در 
بهشت زهرا)س( برگزار شد. علیرضا فتحی که پیش تر رئیس انجمن 
بدلکاران خانه سینما بود، در جوار مزار مرحوم محمدعلی حاجیان 
در قطعه هنرمندان به خاک سپرده شده است. او که فعالیت کاری 
خود را در جلوه های ویژه از دهه ۶۰ آغاز کرده بود، در کارنامه کاری 
خود حضور در فیلم هایی همچون »محمد رسول ا...«، »سیانور«، 
»بادیگاد«، »خفه گی«، »رسوایی«، »ماهی سیاه کوچولو«، »من 
دیه گو مارادونا هستم«، »آسپرین«، »سیزده ۵9« و سریال های 
»سربداران« و »مختارنامه« را ثبت کرده بود. در مراسم تشییع و 
خاکسپاری این عضو پیشکسوت جامعه اصناف سینمای ایران و 
رئیس اسبق چند دوره انجمن بازیگران بدلکار خانه سینما، جمعی 
از اعضای این انجمن و اعضای خانه سینما در کنار خانواده او حضور 
داشتند. کامران ملکی، عضو هیات مدیره و بازرس خانه سینما در 
ابتدای مراسم ضمن بازگویی فعالیت های چند ساله صنفی فتحی به 
تلاش او برای حل مشکلات اعضای انجمن در کنار همه فعالیت های 
درخشان حرفه ای و هنری او اشاره کرد. سیامک حلمی، سخنگوی 
انجمن بازیگران بدلکار خانه سینما  نیز بیانیه ای را از سوی انجمن 
درباره این هنرمند قرائت کرد. سرهنگ علی تاتار از بستگان زنده یاد 
فتحی  از دیگر سخنرانان این مراسم بود. مجید علیزاده، رئیس انجمن 
بازیگران بدلکار خانه سینما  با اشاره به تلاش های صنفی فتحی، دوران 
مدیریت او را در انجمن درخشان توصیف کرد. در این مراسم همچنین 
منوچهر شاهسواری، مدیرعامل خانه سینما  در سخنانی با اشاره به 
اینکه خانه سینما مدت هاست عزادار است بیان کرد که خانه سینما 
امروز یکی دیگر از یاران دیرین خود را از دست داده است. او به بازگویی 
خاطرات رفاقت و دوستی و همکاری خود با فتحی پرداخت و نبودن او 
را ضایعه بزرگی برای سینمای کشور و خانه سینما دانست. در پایان بر 
پیکر فتحی نماز خوانده شد و پیکر او در جوار مزار همکار قدیمی اش، 

حاجیان  به خاک سپرده شد.

»کانستنتین«بازیگربرنده»امی«درگذشت
 مایکل کانستنتین بازیگر نقش مدیر مدرسه در سریال قدیمی 
»اتاق 222« در 9۴ سالگی درگذشت. وی برنده جایزه امی سریال 
سیتکام دهه هفتادی »اتاق 222« که بعدها نقش شخصیت پدر را 
در فیلم »عروسی یونانی بزرگ پرریخت وپاش من« ایفا کرد، در 9۴ 
سالگی از دنیا رفت. خانواده کانستنتین اعلام کرد وی در خانه اش در 
شهر ریدینگ واقع در پنسیلوانیا درگذشت. او مدتی مریض بود. این 
بازیگر که پسر مهاجرانی یونانی بود، بیش از همه به خاطر »عروسی 
یونانی« که در باکس آفیس موفقیت عظیمی داشت در یادها مانده 
است. نخستین قسمت فیلم با بودجه ای ۵ میلیون دلاری ساخته 
شد و در سال 2۰۰2 توانست نزدیک به 3۷۰ میلیون دلار در باکس 
آفیس جهانی بفروشد. برای ایفای نقش سیمور کاوفمن، مدیرمدرسه 
دبیرستان تخیلی والت ویتمن در سیتکام »اتاق 222« محصول 
ای بی سی، کانستنتین برنده جایزه امی بهترین بازیگر مرد مکمل یک 
کمدی در سال ۱9۷۰ شد و سال بعد هم نامزدی دریافت این جایزه 
را کسب کرد. این سریال که توسط جیمزال. بروکس از سازندگان 
»سریال مری تیلورمور« و »سیمپسون ها« خلق شده بود، از زمان 
خود جلوتر بود و از مجموعه متنوعی از بازیگران برای به چالش 
کشیدن موضوع های معاصر در پنج فصل نمایش خود استفاده کرد. 
کانستنتین همچنین در فیلم »کلاهبردار« سال ۱9۶۱ رابرت راسن 
کنار جکی کلیسون نقش آفرینی کرد، در فیلم »اگر سه شنبه است، 
اینجا باید بلژیک باشد« سال ۱9۶9 دور اروپا را گشت و مامور باهوش 
پشت پرده آهنین فیلم »آب را ننوش« سال ۱9۶9 بود. روی صحنه 
تئاتر، او در نمایش »باد را به ارث ببر« محصول سال های ۱9۵۵ تا 
۱9۵۷ کار خود را به عنوان کارآموز آغاز کرد و بعد در »معجزه کار« 

نقش آفرینی کرد.

بازیگر »ساختمان پزشکان« که 
پزشک و منتقد هم هست؛ گفت: 
خودم را بازیگر نمی دانم اما من و 
باید  هم نسلی هایم آموختیم که 
جامع الاطراف باشیم یعنی همه چیز 
را بدانیم بفهمیم و بخوانیم. امید 
روحانی اظهارکرد: چیزی که من 
دیده و شنیده و خوانده ام این است 
رشته خاص  یک  روی  باید  که 
متمرکز باشی. اینکه من 3 جهان 
متفاوت را همزمان باهم به پیش 
بردم برایم سخت و شیرین گذشت، 
اما باعث شد که کمال هر 3 را تجربه 
نکنم. با اینکه پزشکی نمونه شدم و 
این نقطه اوج برای یک پزشک است 
اما بازهم چیزی که در ذهن من 
از کمال پزشکی بود چیزی فراتر 
بود. در زمینه نگارش نتوانستم به 
کمالی که مدنظرم بود برسم. در 
زمینه هنر و بازیگری هم خودم 
را بازیگر نمی دانم. به هرحال من 
و هم نسلی هایم آموختیم که باید 
جامع الاطراف باشیم یعنی همه چیز 
را بدانیم بفهمیم و بخوانیم. فلسفه 
مدرن می گوید باید همه چیز را 
بدانی. او افزود: با اینکه به پیش بردن 
2 دنیای متفاوت با یکدیگر به صورت 
همزمان بسیار سخت است اما این 

کار دشوار را انجام دادم که هر دو 
را در کنار هم پیش ببرم. روحانی 
گفت: با حســن روحانی نسبتی 
ندارم، او اسم خانوادگی خود را را 
عوض کرد اجداد ما روحانی اند! وی 
با لحنی طنزآلود درباره انتخاب 
مسیر زندگی اش بیان کرد: با توجه 
به اینکه من دایناسور دوره اول 
زمین شناسی هستم در دوران ما 
تصور از هنر با دوره کنونی متفاوت 
بود اینطور رشد می کردیم که هنر 
یک سرگرمی است که می توان آن 
را در کنار کار دیگر در پیش گرفت. 
پدرم دکتر داروساز بود و مادرم 
مدیرمدرسه بود؛ به خاطر همین 
فرهنگ در خانواده ما رخنه کرده 
بود. از بچگی کتاب می خواندم و از 
دوران کودکی مجله خریدن را یاد 
گرفتم. درس خوان بودم و به خاطر 
همین به طبابت رفتم. خیلی بچه 
بودم که کتاب های بزرگ ادبی را 
می خواندم. برای اینکه می گفتند 
از هنر نمی توان پول درآورد. برای 
درآمد به پزشکی رفتم و بعد برای 
علاقه ام به سراغ هنر رفتم. این 
منتقد سینما  که مهمان برنامه 
»شب نشینی« تلویزیون بود، درباره 
شیوه نقدسینمایی ادامه داد: وقتی 

نقد می کنیم باید مجموعه ای از 
دانسته ها و دانش ها و حاصل یک 
زندگی فرهنگی پیش روی شما باشد 
و اثری را نقد کنید و نمی توان با از 
خودبی خودی آثار را نقد کرد؛ البته 
برخی در نقد هم شیفته می شدند و 
از خود می گذشتند و عارف مسلک 
می شدند اما واقعیت این است که 
نقدنویسی ساحت اندیشه است 
و باید دانسته های خود را جلوی 
خودمان بگذاریم. او درپاسخ به 
اینکه »گلمکانی« پیش از این درباره 
روحانی گفته بود »او آدم به پیچانی 
است« بیان کرد: از میان ۴۰ سال 
رفاقت با گلمکانی ۱۵ سال با او کار 
کرده ام و در این مدت سه بار او را 
پیچانده ام که فقط همین سه بار را 
یادش مانده است. گلمکانی ۴۰ سال 
مهمترین کار ممکن را در فرهنگ 
این مملکت انجام داد و کل فرهنگ 
سینمایی این کشور مدیون او است. 
هرچیزی به من می گوید می گویم 

حق با توست.
 دوری  از  فضای مجازی

این پــزشـــک بیهـــوشــی 
هنرمند درخصـــوص دوری اش 
از فضای مجــازی و تلفن همراه 
اظهارکرد: چیزهایی از تلفن همراه 
دیده ام کـه از آن خوشم نمی آید. 
در همه جای دنیـــا تلفن همراه، 
همراه انسان است اما در ایران 
انسان همراه تلفن است. نمی خواهم 
این طور باشم و وابسته تلفن همراه 
باشم. ما بندی و زائده تلفن همراه 
شده ایم. کشف کــرده ام به محض 
وارد  تکنـــولوژی  اینکه چنین 
زندگی شود وابسته آن می شویم. 
نمی خواهم این اتفاق بیفتد. روحانی 
درباره گواهینامه نداشتنش هم 

افزود: از ابتدا رانندگی مساله و 
دغدغه ام نبود و دوست نداشتم. 
اوایل بیشتر مسیرها را راه می رفتم 
و حالا دوســت نـــدارم درگیر 
تعمیرکردن و درگیری های ماشین 
شوم و حوصله اش را ندارم. ترجیح 
می دهم یا از خانه بیرون نروم و یا 
با آژانس بروم و زمانی که صرف 
درگیری های وسیله نقلیه می شود 
را صرف کتاب خواندن کنم. منتقد 
آثار هنری سینما گفت: رفته رفته 
در جامعه امروز پزشکی این طور 
پیش رفـــت که بر روی تکه ای 
کوچک تمرکز کند و آن را به کمال 
عمومی  طب  زمانی که  برساند. 
می خواندم تنوع زیادی نداشت اما 
حالا تکنولوژی به کمک طب آمده 
و آن را جزئی کرده و باعث می شود 
بتوانید در یک رشته جزئی به کمال 
برسید و بهتر خدمت کنید. طب 
به تدریج به این مرحله رسیده و من 
هم هنوز می گویم کاش می توانستم 
در آن زمان یک رشته تخصصی تر 
و جزئی تر را انتخاب کنم و در آن 
اگر خودم  شوم.  بهترین  زمینه 
را معطوف یک رشته کرده بودم 
بهتر بود. روحانی درباره داریوش 
مهرجویی تصریح کرد: مهرجویی 
یکی از بهترین و کمال یافته ترین 
هنرمندان این مملکت است. جزو 
کسانی است که نتوانسته و نرسیده 
به اینکه کارهای بهتر و کامل تر 
بسازد. وی نظرش را درباره مسعود 
فراستی منتقد آثار سینمایی اینطور 
بیان کرد: مسعود یکی از معدود 
کسانی است که سعی می کند از 
جریان عادی نقد خارج شود. گاهی 
که لج نکند موفق است ولی وقتی 

لج کند از مسیرش خارج می شود.

امید   روحانی: 

خـودم  را  بازیگــر نمی دانــم

تورج   منصوری:

  سینما شغل نیست 
 بلکه یکجور 

زندگی است
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